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Asfalttinormitoimikunta - kokous 2/2009 
 

Aika Keskiviikko 3.6.2009 kello 12:15-13:30 
Paikka Lohja, Ravintola Presso 
Osallistujat Rauno Turunen, OAMK, puheenjohtaja 

Katri Eskola, Tiehallinto 
Pirjo Kuula-Väisänen, TTY 
Seppo Kemppainen, Skanska Asfaltti Oy 
Kati Rantanen, Helsingin kaupungin rakennusvirasto 
Juhani Tirkkonen, Turun kaupunki 
Matti Antikainen, Tiehallinto 
Pia Rämö, Infra ry 
Ilmo Hyyppä, Destia Oy, sihteeri 

Poissa: 
Timo Blomberg, Nynas Oy 
Vesa Laitinen, Lemminkäinen Infra Oy 
Kyösti Laukkanen, VTT 
Jussi Tuominen, NCC Oy 
 

 

1 Kokouksen avaus 

Puheenjohtaja Rauno Turunen avasi kokouksen 12:40. 

2 Edellisen kokouksen pöytäkirja 

Käytiin läpi edellisen kokouksen pöytäkirja.  

Asiakohtaan 4 / Bitumi Timo Blomberg oli lähettänyt sähköpostilla 
korjauksen. Toisin kuin pöytäkirjaan oli kirjattu, 
bitumiemulsiostandardi on vapaaehtoinen, eikä pakollinen 
vuoden 2010 alusta. 

Muilta osin pöytäkirja hyväksyttiin muutoksitta. 

3 Asfalttinormit 2008 

Lyhyt tilannekatsaus: 

Asfalttinormien myynti on melko hiljaista. Kirjoja myydään ehkä 
noin 1 / päivä. Todennäköistä on, että painoksesta on myymättä 
vuoden lopussa noin 500 kpl. 

Korjauksia ei normeihin Pirjo Kuula-Väisäsen mukaan esitetty. Katri 
Eskola totesi, että eräässä kaupungissa kohtaa 11.1., jonka 
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mukaisesti kerroksen paksuuden tiettyjen ehtojen täyttyessä tulee 
olla 2,5-kertaa maksimiraekoko, oli pidetty epäselvänä. Todettiin, 
että lausetta voitaisiin seuraavassa painoksessa / korjauslehdellä 
täsmentää lisälauseella. 

Sovittiin, että uusi korjauslehti julkaistaan syksyn aikana PANK ry:n 
kotisivuilla. Lisäksi sovittiin, että vanha korjauslehti jätetään myös 
saataville. 

4 Muut EN-normiasiat 

Käytiin läpi Pohjoismaisen kokoontumisen kuulumisia. 
Lähtökohtana kokouksessa on kokemusten ja koetulosten vertailu. 
Suomen pääkiinnostus on ollut Wheel tracking-laitteen käyttö 
deformaatiotutkimuksissa. Katri Eskola totesi, että 27.4. pidetyssä 
kokouksessa mitään tuloksia ei oltu nähty, mutta norjalaiset olivat 
kertoneet innostuneesti, että näytteitä on hyvällä menestyksellä 
otettu myös suoraan tieltä. Myös islantilaiset ovat hankkineet 
laitteen ja tehneet koesarjoja. 

Prall-laitteen osalta Vägverket on tilannut tutkimuksen VTI:ltä. 
Tutkimuksen tavoitteena on selvittää eri tekijöiden vaikutusta 
saatuihin tuloksiin. Tavoitteena on uusia menetelmäkuvaus, jonka 
jälkeen järjestetään uusi vertailukoe parin vuoden takaiseen 
tapaan. Mahdollista on, että tutkimustuloksilla on vaikutusta myös 
EN-standardiin ja sitä kautta Asfalttinormeihin. 

Katri oli kokouksessa kertonut Suomessa käynnissä olevasta 
vedenkestävyystutkimuksesta. Asia oli herättänyt runsaasti 
kiinnostusta. 

Yhteispohjoismainen maatutkahankkeen osalta selvitellään 
rahoitusta. 

Ryhmän seuraava kokous on marraskuussa. 

5 Muut jäsenten esiintuomat asiat 

Rauno Turunen nosti esiin MaaRYLiä koskevan kommenttipyynnön. 
Rauno ei huomautettavaa ollut löytänyt. Todettiin, että jokainen 
voi lähettää kommenttinsa suoraan Heikki Jämsälle. 

Viime kokouksessa läpikäydyt PAB-päällysteiden tyhjätila-arvot 
ovat Katri Eskolan mukaan peräisin ASTO-tutkimuksista. 

Keskusteltiin lyhyesti stabilointimääristä. Katri Eskolan mukaan 
Tiehallinnon teille tehtiin vuonna 2008 tehtiin stabilointeja 
yhteensä noin viisi kilometriä. 
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Seppo Kemppainen nosti esiin Tiehallinnon papereissa esiintyvät 
vaatimukset, joita esitetään sekä kg/m2 - että mm-vaatimukset. 
Matti Antikainen totesi, että asiaan on kiinnitetty Tiehallinnossa 
huomiota ja jatkossa vaatimukset Savo-Karjalan tiepiirin alueella 
esitetään lähinnä kerrospaksuuden osalta. Lähtökohta joka 
tapauksessa on, että päällekkäisiä vaatimuksia ei esitetä. Sovittiin, 
että asia otetaan jatkossa myös Asfalttinormeissa esille. 

Pia Rämö pyysi eroa Asfalttinormitoimikunnan jäsenyydestä. 
Jatkossa Pirjo Kuula-Väisänen edustaa kiviainessektoria. Pia 
lisätään jatkossa pöytäkirjojen jakelulistalle. 

6 Seuraava kokous 

Seuraava kokous järjestetään 17.9.2009 kello 12:00.  

Paikkana on Tiehallinto, Pasila. 

7 Kokouksen päättäminen 

Puheenjohtaja Rauno Turunen päätti kokouksen 13:30. 

  

Helsinki 3.6.2009 

  Ilmo Hyyppä 

Jakelu: 

  Normitoimikunnan jäsenet 
  O. Himanka, Nynas Oy 
  K. Toikkanen, Tiehallinto 
  H. Jämsä, Asfalttiliitto ry 
  S. Petäjä, Tiehallinto 
  A. Sund, Nynas Oy 

 

 


